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PROTOKÓŁ nr 49 

z posiedzenia                                          

Komisji Edukacji, Sportu i Turystyki 

Rady Miejskiej w Radomiu                                          

z dnia 22 listopada 2023 r.  

 

Na posiedzeniu obecni byli Członkowie Komisji oraz zaproszeni Goście wg listy 

obecności, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Posiedzenie otworzył  

i na nim przewodniczył Radny Dariusz Wójcik Przewodniczący Komisji, który powitał 

wszystkich Członków Komisji i zaproszonych Gości. 

Radni nieobecni: Wioletta Kotkowska.  

 

Porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie protokołów Nr 48 z posiedzenia Komisji. 

2. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej w Radomiu 

zawartych na drukach: 

− Nr 908 w sprawie zmiany uchwały nr XXXI/267/2019 Rady Miejskiej 

w Radomiu z dnia 25 listopada 2019 r. w sprawie regulaminu 

określającego niektóre zasady wynagradzania nauczycieli zatrudnionych 

w przedszkolach, szkołach i placówkach prowadzonych przez Gminę 

Miasta Radomia, 

− Nr 909 w sprawie założenia Branżowego Centrum Umiejętności Nr 1 

w Radomiu, ul. Tadeusza Kościuszki 7 i włączeniu go do Zespołu Szkół 

Budowlanych im. Kazimierza Wielkiego w Radomiu, ul. Tadeusza 

Kościuszki 7, 

− Nr 910 w sprawie założenia Branżowego Centrum Umiejętności Nr 2 

w Radomiu, ul. Tadeusza Kościuszki 7 i włączeniu go do Centrum 

Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego Nr 2 w Radomiu, ul. Tadeusza 

Kościuszki 7.  

3. Omówienie i zaopiniowanie projektu Uchwały Budżetowej na rok 2024 

w części dotyczącej edukacji, sportu i turystyki zawartego na druku Nr 902. 

4. Sprawy różne. 

 

Porządek posiedzenia został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 1. Protokół Nr 48 z posiedzenia Komisji został przyjęty jednogłośnie. (6 radnych 

za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się). 

Ad. 2. Przewodniczący Komisji Dariusz Wójcik poprosił o przedstawienie 

projektów uchwał zawartych na drukach: 

- Nr 908 w sprawie zmiany uchwały nr XXXI/267/2019 Rady Miejskiej w Radomiu 

z dnia 25 listopada 2019 r. w sprawie regulaminu określającego niektóre zasady 

wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w przedszkolach, szkołach i placówkach 

prowadzonych przez Gminę Miasta Radomia. 

Przewodniczący Komisji Dariusz Wójcik zapytał czy wszystkie związki zawodowe 

się pod tym podpisały. Dyrektor Wydziału Edukacji Agnieszka Grabska 

odpowiedziała, że tak. Jest to uzgodnione ze wszystkimi związkami zawodowymi. 

Radny Tomasz Gogacz zapytał z iloma związkami zawodowymi zostało to 
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uzgodnione. Dyrektor Wydziału Edukacji Agnieszka Grabska odpowiedziała, że 

uzgodnione to było z czterema związkami zawodowymi (ZNP, Solidarność 80, 

Solidarność Pracowników Oświaty i Wychowania, Szczeciński Związek).    

Przewodniczący Komisji Dariusz Wójcik zarządził głosowanie na projektem 

uchwały zwartym na druku Nr 908. Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały na 

druku Nr 908 w sprawie zmiany uchwały nr XXXI/267/2019 Rady Miejskiej w 

Radomiu z dnia 25 listopada 2019 r. w sprawie regulaminu określającego niektóre 

zasady wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w przedszkolach, szkołach 

i placówkach prowadzonych przez Gminę Miasta Radomia (8 Radnych za, 0 przeciw, 

0 wstrzymujących się). Opinię nr 52 dołączono do materiałów z komisji.  

 
- Nr 909 w sprawie założenia Branżowego Centrum Umiejętności Nr 1 w Radomiu, 
ul. Tadeusza Kościuszki 7 i włączeniu go do Zespołu Szkół Budowlanych im. 
Kazimierza Wielkiego w Radomiu, ul. Tadeusza Kościuszki 7 
- Nr 910 w sprawie założenia Branżowego Centrum Umiejętności Nr 2 w Radomiu, 
ul. Tadeusza Kościuszki 7 i włączeniu go do Centrum Kształcenia Zawodowego 
i Ustawicznego Nr 2 w Radomiu, ul. Tadeusza Kościuszki 7 
Dyrektor Wydziału Edukacji Agnieszka Grabska poinformowała, że obie te 
uchwały są konsekwencją realizacji projektu zgodnie, z którym do końca roku 
konieczne jest powołanie Branżowych Centów Umiejętności zarówno przy Zespole 
Szkół Budowlanych jak i przy  Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego. 
Aby móc utworzyć to Centrum konieczne było zawarcie porozumienia z właściwą 
organizacją branżową dla danej dziedziny. W przypadku ZSB jest Stowarzyszenie 
Specjalistów Robót Wykończeniowych z Sochaczewa, a w przypadku CKZiU jest to 
Stowarzyszenie Inżynierów i Techników Mechaników Polskich. W obu przypadkach 
Branżowe Centra Umiejętności zostaną włączone w dotychczasowe szkoły                       
w związku z tym konieczne było uzyskanie opinii Kuratora Oświaty. Kurator wydał 
pozytywną opinię.      
Przewodniczący Komisji Dariusz Wójcik zarządził głosowanie na projektem 

uchwały zwartym na druku Nr 909. Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały na 

druku Nr 909 w sprawie założenia Branżowego Centrum Umiejętności Nr 1 

w Radomiu, ul. Tadeusza Kościuszki 7 i włączeniu go do Zespołu Szkół 

Budowlanych im. Kazimierza Wielkiego w Radomiu, ul. Tadeusza Kościuszki 7 (8 

Radnych za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się). Opinię nr 52 dołączono do 

materiałów z komisji.  

 
Przewodniczący Komisji Dariusz Wójcik zarządził głosowanie na projektem 

uchwały zwartym na druku Nr 910. Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały na 

druku Nr 910 w sprawie założenia Branżowego Centrum Umiejętności Nr 2 w 

Radomiu, ul. Tadeusza Kościuszki 7 i włączeniu go do Centrum Kształcenia 

Zawodowego i Ustawicznego Nr 2 w Radomiu, ul. Tadeusza Kościuszki 7 (8 

Radnych za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się). Opinię nr 52 dołączono do 

materiałów z komisji.  

 
Ad.3. Przewodniczący Komisji Dariusz Wójcik poprosił o przedstawienie projektu 
Uchwały Budżetowej na 2024 rok w części dotyczącej edukacji, sportu i turystyki.  
Skarbnik Miasta Sławomir Szlachetka poinformował, że jeżeli chodzi o oświatę to 
w budżecie zabezpieczono w sumie 673 000 000,00 zł co stanowi blisko 40% 
wydatków ogółem. Przewodniczący Komisji Dariusz Wójcik zapytał o ile to jest 
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więcej niż w zeszłym roku. Skarbnik Miasta Sławomir Szlachetka odpowiedział, że 
więcej jest chyba o trzydzieści parę milinów czyli 5% więcej.   
W bieżących trochę inaczej procentowo się to odbywa, bo to jest ponad 45% 
wydatków bieżących.   
Przewodniczący Komisji Dariusz Wójcik zapytał ile wzrosła subwencja. Skarbnik 
Miasta Sławomir Szlachetka odpowiedział, że subwencja wzrosła o 80 000 000,00 
zł czyli o około 30%.   
Przyszły rok znowu się zapowiada, że pod koniec roku trzeba będzie dokładać. 
Wytłumaczeniem tej sytuacji jest to, że zapowiedziane są podwyżki dla nauczycieli. 
Przewodniczący Komisji Dariusz Wójcik powiedział, że wzrośnie wtedy też 
subwencja. Skarbnik Miasta Sławomir Szlachetka powiedział, że właśnie dlatego 
tutaj i tak i tak będzie musiała być zwiększona subwencja i z tego tytułu większe 
środki wpłyną do gminy.    
Radna Małgorzata Półbratek zapytała czy w tym przewidywanym budżecie są 
dopięte wynagrodzenia dla nauczycieli na tym poziomie, który jest bez podwyżek. 
Skarbnik Miasta Sławomir Szlachetka odpowiedział, że są, ponieważ w budżecie 
i tak i tak planowana jest ponad 12% podwyżka dla nauczycieli, więc gdyby nie było 
podwyżek dla nauczycieli w przyszłym roku to tych środków spokojnie wystarczy.    
Przewodniczący Komisji Dariusz Wójcik powiedział, że na oświatę przeznaczone 
jest 45,3%, a były takie lata kiedy Skarbnik był skarbnikiem, a prezydentem był pan 
Andrzej Kosztowniak na oświatę było przeznaczane ponad 50% także teraz gmina 
oszczędza na tej oświacie. Radny Robert Utkowski powiedział, że chyba powinien 
być odwrotny kierunek tzn. zdaje się, że subwencja powinna pokrywać to w całości.     
Radny Tomasz Gogacz zapytał jakie są przewidywane dochody z tzw. 
menadżerskiej działalności dyrektorów szkół. Skarbnik Miasta Sławomir 
Szlachetka odpowiedział, że jeśli mowa jest o wydzielonym rachunku bankowym to 
jest to kwota 24 000 000,00 zł. Główna kwota jest ze stołówki czyli dochody za 
wyżywienie natomiast z innych tytułów są to już dużo mniejsze dochody. Duże 
dochody są w technikach, które mają swoje warsztaty oraz z Internatu i Bursy 
Szkolnej. Są również dochody z wynajmu sal co nie idzie przez wydzielony rachunek 
bankowy i są one  na poziomie 1 820 000,00 zł.  Radny Tomasz Gogacz zapytał 
jaka jest teraz sytuacja jeżeli chodzi o wynajem sal gimnastycznych i innych. Ile jest 
w dyspozycji dyrektora szkoły, a ile jest dochodem bezpośrednim gminy? Skarbnik 
Miasta Sławomir Szlachetka odpowiedział, że w tej chwili to są dochody 
bezpośrednie gminy w całości. Jest taka niepisana zasada żeby połowa tej kwoty na 
pewno wróciła do szkół.   
Przewodniczący Komisji Dariusz Wójcik powiedział, że wzrost na kulturę fizyczną 
o 1,8% wygląda marnie przy takiej dużej inflacji. Skarbnik Miasta Sławomir 
Szlachetka powiedział, że na kulturę fizyczną i sport przeznaczone jest 
48 200 000,00 zł co stanowi 2,82% w całości natomiast na wydatki bieżące bez 
inwestycji jest 26 000 000,00 zł. Przewodniczący Komisji Dariusz Wójcik 
powiedział, że jest to 1,8%. Skarbnik Miasta Sławomir Szlachetka powiedział, że 
w zeszłym roku było 21 000 000,00 zł. Przewodniczący Komisji Dariusz Wójcik 
powiedział, że w takim razie jest błąd w prezentacji.    
Radny Kazimierz Staszewski poprosił o przedstawienie najważniejszych inwestycji. 
Skarbnik Miasta Sławomir Szlachetka powiedział, że główną kwotę w inwestycjach 
stanowi dokapitalizowanie spółki MOSiR – 15 000 000,00 zł. Dodatkowo jest 
2 500 000,00 zł na budowę stadionu przy ul. Struga (to jest początek, pozostałe 
środki są zaplanowane w WPF). Oprócz tego zaplanowano 1 700 000,00 zł na 
boisko przy PSP nr 17 i 1 000 000,00 zł na boiska wielofunkcyjne przy PSP nr 7. Na 
Budżet Obywatelski przeznaczona jest kwota 1 900 000,00 zł., która jest planowana 
do przekazania do MOSiR-u, ale tutaj jeszcze ostatecznej decyzji nie ma w jakiej 
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formie. Na razie jest to w formie dokapitalizowania natomiast czy później nie będzie 
to wrzucone jako bieżące to już trzeba się zastanowić. Na razie jest to wyodrębnione.  
Na turystykę przeznaczono 269 000,00 zł. w tym na: Ośrodki Informacji Turystycznej 
– 15 000,00 zł., zadania w zakresie upowszechniania turystyki – 173 000,00 zł. 
dotacje celowe 80 000,00 zł. składki członkowskie w organizacjach – 80 000,00 zł. 
wynajem powierzchni wystawienniczych – 8 000,00 zł. wydatki związane z utylizacją 
materiałów – 5 000,00 zł. Dodatkowo 81 000,00 zł jest przeznaczone na 
opracowanie oraz wydruk i usługi tłumaczenia materiałów turystycznych, zakup 
materiałów promocyjnych oraz tłumaczenie strony internetowej na języki obce.    
Radny Tomasz Gogacz zapytał jak są skalkulowane do tych instytucji oświatowych, 
sportowych i innych wzrosty tych nośników energii (prądu, wody, gazu itd.). Jak to 
jest mniej więcej prognozowane na 2024 rok? Na ile te zmiany ruszą i na ile to 
wystarczy? Skarbnik Miasta Sławomir Szlachetka odpowiedział, że właśnie tutaj 
jest wielka niewiadoma dlatego, że w tej chwili ograniczona była kwota np. na 
energię elektryczną i cieplną czyli były takie stałe kwoty rządowe natomiast nie 
wiadomo czy to w przyszłym roku będzie utrzymane czy nie. Jeżeli nie będzie to np. 
na energię elektryczną jest dwukrotny wzrost wydatków. Jeżeli chodzi o energię 
cieplną to trudno powiedzieć, ale też na pewno kilkanaście, kilkadziesiąt procent by 
było więcej. W tej chwili zabezpieczone jest prawie 26 000 000,00 zł. na zakup 
energii. W zeszłym roku zabezpieczone było 19 700 000,00 zł.       
Radny Tomasz Gogacz powiedział, że największą pozycją są wynagrodzenia 
i zapytał czy będą problemy z płatnością ZUS. Skarbnik Miasta Sławomir 
Szlachetka odpowiedział, że nie. To są zobowiązania publiczno - prawne gminy, 
więc na pewno nie dojdzie do niespłacenia zaległości w tym względzie natomiast nie 
może zagwarantować, że gmina znowu nie wystąpi w którymś momencie 
o prolongatę składek, ale to jest w ramach prawa i decyzji ZUS, więc zgodnie 
z przepisami.     
Przewodniczący Komisji Dariusz Wójcik zarządził głosowanie nad projektem 

Uchwały Budżetowej na 2024 rok zawartym na druku Nr 902. Radni pozytywnie 

zaopiniowali projekt Uchwały Budżetowej na 2024 rok w części dotyczącej edukacji, 

sportu i turystyki zawarty na druku Nr 902 (4 Radnych za, 0 przeciw, 4 

wstrzymujących się). Opinię nr 53 dołączono do materiałów z komisji.  

 
Ad. 3. Przewodniczący Komisji Dariusz Wójcik poinformował, o pismach jakie 
wpłynęły do Komisji tj.: 

− pismo rodziców uczniów PSP nr 27, którzy wspierają dyrektora szkoły. Do tej pory 
komisja otrzymywała pisma przeciwko pani dyrektor. Wczoraj skarga na dyrektora 
PSP nr 27  była przedmiotem posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Na 
posiedzeniu komisji była pani prezydent i pani dyrektor. Na wszystkie pytania pani 
dyrektor odpowiedziała. Do każdego zarzutu odbyła się kontrola, która nie 
wykazała żadnych nieprawidłowości. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 
wnioskuje do Rady Miejskiej o to żeby uznać skargę za bezzasadną;   

− odpowiedź prezydenta na pismo w sprawie zastrzeżeń dotyczących dyrektora 
PSP nr 27; 

− odpowiedź prezydenta na pismo mieszkanki Radomia w sprawie kształcenia 
w szkole ponadpodstawowej jej niepełnosprawnego syna;  

− pismo dyrektora ZS Elektronicznych, w którym zwraca się o pomoc w rozwiązaniu 
problemu z matką ucznia. W tej chwili powstał konflikt, ponieważ matka ucznia 
skarży się na szkołę, a szkoła na matkę. Matka wnosi pewne zastrzeżenia 
ponieważ uczeń ma orzeczenie i należy mu się nauczyciel wspomagający, ale 
matka żąda żeby ten nauczyciel wspomagający na każdym przedmiocie był z 
kwalifikacjami z tego przedmiotu. Dyrektor Wydziału Edukacji Agnieszka 
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Grabska powiedziała, że według jej wiedzy teraz matka zrezygnowała 
z nauczyciela wspomagającego, bo uznała, że syn na razie go nie potrzebuje. 
Matka rzeczywiście wywierała nacisk na dyrektora żeby zmienić tego nauczyciela 
wspomagającego, a wiadomo, że nauczyciel jest zatrudniony i realizuje swoje 
zadanie w związku z powyższym zrezygnowała. Poinformowała też dyrektora, że 
nie jest wstanie mu powiedzieć czy może za tydzień, za miesiąc będzie syn nadal 
potrzebował tego nauczyciela wspomagającego. Teraz dochodzimy do takiej 
sytuacji, w której po kolei, co chwilę nauczyciel traci pracę, bo pani nie odpowiada 
nauczyciel, który wspomaga jej dziecko w procesie edukacyjnym. Matka wymaga, 
żeby na chemii był nauczyciel wspomagający, który ma kwalifikacje do chemii, na 
matematyce do matematyki. Póki co do Wydziału Edukacji od matki tego ucznia 
w tym temacie nie wpłynęło żadne pismo. Dyrektor szkoły współpracuje 
z Kuratorium i innymi instytucjami żeby wyjść naprzeciw oczekiwaniom rodzica;  

− pismo Rady Rodziców Publicznej Szkoły Podstawowej Nr 22 z Oddziałami 
Integracyjnymi im. M. Reja w Radomiu w sprawie przekazania środków 
finansowych z budżetu miasta na wybudowanie placu zabaw na terenie szkoły. 
Przewodniczący zaproponował przekazanie pisma do prezydenta celem 
odniesienia się do jego treści. Jednogłośnie członkowie komisji byli za 
przekazaniem pisma do prezydenta;  

− pismo przewodniczącego Młodzieżowej Rady Miasta z prośbą o wybranie 
podczas sesji Rady Miejskiej przedstawicieli Rady Miejskiej do pracy w Miejskiej 
Komisji Wyborczej w wyborach uzupełniających do Młodzieżowej Rady Miasta 
Radomia. Przewodniczący poprosił żeby radni przekazali taką informację 
w swoich klubach.                

Pisma zostały dołączone do materiałów z komisji.  

Więcej spraw nie było 

W związku z wyczerpaniem porządku Przewodniczący Komisji podziękował 

wszystkim za przybycie i zamknął posiedzenie.  

Na tym protokół zakończono.                                                       

Przewodniczący Komisji 

 

  

    Dariusz Wójcik 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokołowała: 
Sylwia Sykuła 


